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hans.dassen@maastricht.nl 043 350 -- -- 

Geachte meneer/mevrouw,

Bijgaand treft u aan de beantwoording van de per 1 december 15 uur bekende technische vragen 
inzake het evenementenbeleid 2015-2018. De vragen zijn gesteld door Groen Links, D’66 en LPM. 

Met vriendelijke groet,

J. Aarts

Bijlage
Beantwoording technische vragen inzake evenementenbeleid Maastricht 2015-2018

Vragen Groen Links
1. Is er al zicht op een nieuw evenementen terrein. Zo ja welke opties worden onderzocht?

Antwoord
Zoals aangegeven zal in 2015 uitsluitsel gegeven kunnen worden over de haalbaarheid van een 
nieuw evenemententerrein. Mogelijkheden van gebiedsontwikkelingen zoals Belvedère, Tapijn en
Groene Loper worden hierin meegenomen.

2. Er wordt onderbouwd welke negatieve aspecten er zijn aan de 60 dagen norm. Op welke 
wijze kan er in de nieuwe verordening gestuurd worden op een evenwichtig aanbod met 
rustmomenten. Het sturen op kwaliteit is me duidelijk, maar ik zie geen mogelijkheid tot 
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sturing als er een overdaad aan aanbod zal komen. Kunt u toelichten hoe dit in zijn werk 
zal gaan?

Antwoord
Sturing zal bij instemming door de Raad op basis van het nieuwe beleid en de Verordening 
kunnen plaatsvinden. Bij overdaad aan aanbod speelt het bepalen van de voorrang (en de 
weigering van de minst aan imago en/of beleid bijdragende evenementen). Uiteraard zal 
daarvoor getoetst worden of het evenement sec niet strijdig is met het imago/beleid. 

Het werkt in de keten van aanmelden – uitvoering als volgt:

Procesmatig

a. Het nieuwe beleid geeft nu sterk (te communiceren) richting aan wat wenselijk is. De 
aparte evenementenverordening biedt juridisch een sterk kader om te sturen en nee te 
zeggen als nodig.

b. De keten van aanmelding tot en met evaluatie is nu scherp ontwikkeld
i. We zijn veel vroeger en actief in gesprek met de aanvrager (via tijdige 

aanmelden), op een moment dat verwachtingen nog gestuurd kunnen worden en
er nog geen kosten zijn gemaakt,

ii. We kennen nu twee formele  toetsmomenten
1. Plaatsing op het jaarprogramma (of niet) door het College van B&W,
2. Daarna beoordeling van de vergunningaanvraag door de Burgemeester

iii. Binnen 4 weken worden met de organisator geëvalueerd.

Sturing op het aanbod (als een evenement niet eerder op inhoud geweigerd wordt)

c. Binnen de verordening zijn criteria uitgewerkt voor het bepalen van voorrang. Dat speelt 
als door een (groter) aanbod van evenementen keuzes gemaakt moeten worden in geval
van conflicterende evenementen: 

i. Op één moment op 1 locatie (dat was al zo, het past fysiek immers niet), 
ii. Op één moment ook andere locaties door evenementen zijn aangevraagd, als 

sprake is van negatieve gevolgen. Dat kan spelen bij:
1. Accumulatie effecten voor stad (zoals bereikbaarheid, overlast), 
2. Strijdigheid tussen concepten en uitstraling van de evenementen

iii. Voor het bepalen van voorrang zijn criteria opgenomen in de verordening die de 
meest imago en/of beleidsversterkende evenementen bepalen:

1. Ontwikkeld door/met doelgroepen (iets komt voort uit het DNA van de 
stad),

2. Ontwikkeld voor doelgroepen,
3. Inspelen op en meerwaarde hebben voor gebiedsontwikkelingen,
4. Spin –off voor de stad,
5. Pr bereik van het evenement en de samenwerking met ondernemers en 

instellingen (inbedding),
6. Synergie met de locatie,
7. Ervaring meerdere jaren.

De meest aan imago en/of beleid bijdragende evenementen krijgen voorrang.
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d. Het College heeft de mogelijkheid jaarlijks evenementvrije periodes te benoemen, vanuit 
de bescherming van het woon- en leefklimaat.

e. Indien een evenement geplaatst is op het jaarprogramma, dan kan deze de 
vergunprocedure ingaan. Het evenement wordt getoetst op openbare orde en veiligheid 
en overlast, en nu ook of het geplaatst is op het jaarprogramma evenementen. Wordt 
een evenement niet geplaatst op het jaarprogramma, dan zal de vergunningaanvraag 
formeel worden geweigerd door de burgemeester. 

Vragen D’66
1. Wat gaat er gebeuren als de dagenbelasting voor het Vrijthof wordt losgelaten. Wij hebben

geen behoefte aan een flinke uitbreiding van het aantal bezette dagen.

Antwoord
Het nieuwe evenementenbeleid (met de verordening als juridisch kader) biedt nu een effectief 
instrumentarium om te sturen op de kwaliteit van evenementen en het respecteren van het 
woon- en leefklimaat. Ook de andere werkwijze is dusdanig, dat vroegtijdig sturing gegeven kan 
worden aan de wenselijkheid van evenementen. 
Wij verwachten daarmee niet, dat het niet meer benutten van het dagencriterium zal leiden tot 
een niet wenselijke situatie. 
De Verordening biedt de toetsingscriteria voor plaatsing op het jaarprogramma en de wijze 
waarop wordt omgegaan in geval van conflicterende samenloop van evenementen. 

2. Tevens vroegen we ons af of organisatoren van een evenement op het Vrijthof niet meer 
kunnen en mogen bijbetalen voor beveiliging en voor de inzet van politie?

Antwoord
De organisatoren betalen zelf volledig de vanuit openbare orde en veiligheid vereiste beveiliging 
c.q. beveiligers. Hiervoor zijn staffels vastgesteld op niveau van de Veiligheidsregio. Bij grotere 
evenementen gaat het al snel om de kosten van (vele) tientallen gecertificeerde beveiligers. 

De inzet van de politie bij evenementen - en de dekking van de kosten daarvan - is voorts een 
discussie die op landelijk niveau wordt gevoerd. 

Evenementen zijn overigens een deel van een stad, net zoals ook andere functies (wonen, 
horeca, detailhandel, …). Het is niet iets aparts. 
Politie inzet jaarrond is ook afhankelijk van vele factoren, zeker niet alleen van evenementen. 
Ook het uitgaan is bij voorbeeld een functie van de stad, die om inzet van de politie kan vragen.

3. Hoe zit dat met het schoonmaken van het plein en omliggende straten? De gemeente 
heeft hier onkosten in. Kunnen die niet verrekend worden bij de organisator? Of gebeurt 
dit al?
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Antwoord
Reiniging van het terrein inclusief 25 meter rondom is de verantwoordelijkheid organisator. De 
organisator heeft ook verplichting voldoende afvalbakken te plaatsen. Dat is voorwaarde in de 
vergunning.

Afval in de verdere openbare ruimte is juridisch niet toe te rekenen aan de organisator. De vraag 
is immers in hoeverre afval rechtstreeks afkomstig is van het evenement, afval kan ook en is ook
afkomstig van regulier gebruik van de weg.  Particulieren hebben de verantwoordelijkheid op de 
openbare weg geen afval te deponeren. De organisator is in dat kader niet verantwoordelijk voor 
gedrag van de burger.

4. Is het (wettelijk) mogelijk om de precariorechten op het Vrijthof drastisch te verhogen 
(bijvoorbeeld met 50%)?

Antwoord
De hoogte van de precario is aan de Raad om te bepalen.

Vragen LPM
1. Er wordt gesteld dat evenementen  het verschil kunnen maken of mensen uit de stad 

vertrekken. Is het niet zo dat als er geen werkgelegenheid is dat mensen dan wegtrekken 
en dat evenementen slechts een bijkomende zaak zijn?   

Antwoord:
Werkgelegenheid is een noodzakelijke voorwaarde voor de woonfunctie van de stad. 
Met evenementen  is het mogelijk een verschil maken ten opzichte van de concurrerende 
steden, als het gaat om de vrijetijdsbesteding van de inwoners na het werk. Het is een factor 
waar rechtstreeks op kan worden ingegrepen. 

2. De doelgroepen zijn jeugd studenten creatieven internationals. Waarom worden de 
maastrichtenaren 25- 80 hier  buiten beschouwing gelaten, zijn vormen een groot aandeel 
van de bevolking?

Antwoord
Inwoners worden niet buiten beschouwing gelaten. Evenementen zijn er voor iedereen, jong en 
oud, rijk en arm, inwoner en bezoeker.  

Met doelgroepen wordt bedoeld dat hier in de komende periode extra aandacht aan wordt 
gegeven. Reden is dat juist hier een lacune geconstateerd is. Wil Maastricht zich ontwikkelen als
een internationale universiteitsstad, dan moet hier extra inspanning geleverd worden. 

3. Maastricht is toch niet grootstedelijk, toch stelt La group dat we dat zouden moeten zijn 
(Den Haag is grootstedelijk 500.000 inwoners, waarom?

Antwoord
Het onderzoek van Lagroupe laat zien dat Maastricht relatief laag scoort als het gaat om een 
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stedelijke beleving. Juist die beleving is belangrijk voor de doelgroepen die we meer willen 
trekken naar en binden aan de stad.

4. Is het rapport van Lagroup nog wel actueel? Het stelt dat Maastricht niet bruist, maar we 
hebben al veel evenementen ook voor de jeugd, we krijgen een poppodium, wat missen 
we dan nog?

Antwoord
Het onderzoek van Lagroupe is nog steeds actueel. Het laat zien wat het imago is bij ook 
jongeren van de stad. 
Uit de inspraakgesprekken die zijn gevoerd voor het evenementenbeleid blijkt dat de 
doelgroepen nog aanbod missen. Het gaat echter niet alleen om ‘meer’. Jongeren hebben ook 
behoefte aan ondersteuning bij het verder brengen van hun ideeën. Voorts hebben zij behoefte 
aan goede informatie over wat men moet doen om tot een evenement te komen. Tot slot moet 
wat er wel al is, beter bekend worden gemaakt in de stad. Deze 4 sporen zijn deel van het 
beleid.

5. Overlast lawaai-evenementen en leefbaarheid in binnenstad en daarbuiten. De toegestane 
DB zijn toch vaak te hoog want het geluid mn bassen worden over de hele stad 
uitgedragen. Hoe wordt er voor gezorgd dat deze evenementen de leefbaarheid ongunstig 
blijven beïnvloeden?  

Antwoord
Per locatie is de maximale geluidsbelasting vastgesteld. Hierbij is rekening gehouden met de 
omliggende bebouwing en uitstralingseffecten.
Zoals in de acties bij het beleid is aangegeven, zal in 2015 per locatie een uitgebreid 
geluidscontouren onderzoek worden afgerond. Deze zal per locatie nader bepalen wat de meest 
optimale plaatsing is van de luidsprekers en de wijze waarop door inzet van moderne technieken
geluid (en bassen) minder uitstraalt naar de omgeving.

6. Hoe wordt in de toekomst rekening gehouden met het feit dat evenementen die voor veel 
geluid (Bruis en misschien in de toekomst op de tapijnkazerne) zorgen tegenover het park
niet goed is voor de dieren in het park?

Antwoord
De gemeente stelt geluidsnormen voor locatie. Zij toetst daarbij ook de omgevingseffecten van 
een evenement. 
De afstand van de Koompe naar het stadspark is voldoende groot om aantasting van de 
dierenwelzijn te voorkomen. Tapijn heeft als bestemming creatief/cultureel/onderwijs activiteiten. 
Hier is geen sterke geluidsbelasting aan verbonden.

7. Hoe beschermt u de woonfunctie in de binnenstad? Is het mogelijk dat tegelijkertijd een 
evenement op de markt en het vrijthof is, of houdt u rekening met de woonfunctie in de 
binnenstad?geluidsoverlast? 

Antwoord
De woonfunctie is en blijft een belangrijke functie voor de stad. Dat heeft zich vertaald in de 
evenementenverordening door:
- het kunnen weigeren op grond van een onevenredige aantasting van het woon- en leefklimaat,
- het kunnen benoemen van een evenementvrije periode, dat vanuit het belang van het woon- en
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  leefklimaat en/of het verkrijgen van een evenwichtige balans tussen de locaties onderling,

Het kán zijn dat er op één moment op meer dan 1 locatie een activiteit plaatsvindt in de stad. 
Mits er geen sprake is van een conflicterende samenloop. Van een conflict is bij voorbeeld 
sprake als geluid van 2 of meer evenementen met elkaar interfereert, of als de beide 
evenementen samen tot een onaanvaardbare aantasting van de bereikbaarheid van de stad 
leiden. 

In geval van conflicterende samenloop van evenementen op één moment op meerdere locaties 
in de stad, geldt de voorrangsregeling: de beste (meest imago/beleidsversterkend) wordt op het 
jaarprogramma geplaatst, de andere valt af. 

8.  Wat betekent dit voorstel concreet mbt toename evenementen en leefbaarheid/overlast 
voor de binnenstad en ook daarbuiten? Houdt u ook rekening met de werkende 
bevolking? 

Antwoord
Het woon- en leefklimaat is een belangrijk criterium bij het wel of niet toestaan van evenementen 
(zie ook het antwoord op uw vraag 7). De gemeente stelt voorts geluidsnormen voor de locaties.
Het bij het antwoord op vraag 5 genoemde geluidscontouren onderzoek zal leiden tot afname 
van het effect op de leefbaarheid.
In de vergunningverlening wordt via het stellen van begin – en eindtijden aan evenementen 
rekening gehouden met de werkende bevolking.

Mag. Mt levert 150 banen op. Is dat gedurende het hele jaar of alleen ttv het evenement en in 
welke branches?

Antwoord
Berekend is het werkgelegenheidseffect van de bestedingsimpuls voor de detailhandel en de horeca.
Het gaat om full time directe arbeidsplaatsen.
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